



جمعية صُنّاع السلام لتنمية المجتمع

How we are

A youth association according to the Egyptian Law of Associations and Foundations. The number 1517 in 2017 is the starting point for the establishment of the Society of Peacemakers as a civil society organization concerned with achieving peace and tolerance in southern Egypt, as a result of a youth initiative that was established following the violence between the Hailayel and Daboudia tribe in Aswan in 2014, which killed 34 people.

What do we present

-Implement studies and researches on peace, tolerance, acceptance of others, anti-discrimination and racism to identify the current situation in society towards these issues and provide solutions to improve the situation for officials and interested.

-Observatory for Peace and Tolerance to monitor and document manifestations of peace and tolerance and to correct some forms of racism and societal violence.

-Dialogue Camps and coexistence for the rehabilitation of young people to adopt issues of peace and prepare a generation of peacemakers capable of adopting and spreading a culture of tolerance and dialogue.

-Peacemakers Academy, a community-based educational academy that seeks to graduate, prepare and develop the skills of those interested in peace and tolerance.

من نحن

جمعية شبابية مشهورة وفقا لقانون الجمعيات والمؤسسات المصري، وتعمل علي ترسيخ وتعزيز قيم السلام والتسامح باستخدام آليات الحوار من اجل تحقيق التعايش السلمي وتعزيز التماسك الاجتماعي. يحمل الرقم ١٥١٧ لسنة ٢٠١٧م نقطة بداية لإنشاء جمعية صناع السلام كمنظمة مجتمع مدني معنية بتحقيق السلام والتسامح في جنوب مصر، كنتاج لمبادرة شبابية تم تأسيسها عقب أحداث العنف بين قبيلتي "الهلايل والدابودية " بأسوان في عام ٢٠١٤ والتي راح ضحيتها ما يقرب من ٣٤ فرداً .

ماذا نقدم للمجتمع

دراسات وأبحاث عن السلام والتسامح وقبول الآخر ومناهضة التمييز والعنصرية للوقوف علي الحالة الراهنة في المجتمع تجاه تلك القضايا وتقديم حلول لتحسين الأوضاع للمسؤولين والمهتمين

مرصد السلام والتسامح لرصد وتوثيق مظاهر السلام والتسامح وتصحيح بعض صور العنصرية والعنف المجتمعي

معسكرات للحوار والتعايش من أجل تأهيل النشء لتبني قضايا السلام وإعداد جيل من صناع السلام قادر علي تبني ونشر ثقافة التسامح والحوار

أكاديمية صُناع السلام، وهي أكاديمية مجتمعية تعليمية تسعى لتخريج وإعداد وتنمية مهارات المهتمين بتحقيق السلام والتسامح

منظومة إعلامية لنشر ثقافة السلام والتسامح من خلال راديو انترنت، وقناة يوتيوب، ومواقع الكترونية، وصفحات، وجروبات عبر مواقع التواصل الاجتماعي

Where?

The current headquarters of the Association is Aswan Governorate due to the diversity enjoyed by the province with the existence of cultural, religious and ethnic differences (Nubians - Arab tribes - Christians - Muslims) and the existence of some events created by tribal conflicts, and we see that the Aswan community is a picture A real miniature of the Egyptian society, which we can study to develop a clear vision of the state of peace and tolerance in all of Egypt.

Why?

The Egyptian demographics have different ethnic and religious origins, and Egypt has been able to contain all these human differences. Serious to restore social stability and achieve social cohesion

Vision

The Association aspires to establish headquarters to extend its activities in the different governorates of Egypt, with the formation of a network (real) institutions and initiatives interested in achieving social cohesion to exchange experiences and provide real opportunities for those initiatives to spread and achieve its goals, and the establishment of an online platform aimed at supporting those interested in a culture of peace and tolerance and the exchange of expertise and skills , And received the relevant proposals and ideas.

أين ؟

المقر الحالي للجمعية هو محافظة أسوان نظرا للتنوع الذي تحظى به المحافظة مع وجود اختلافات ثقافية ودينية وعرقية (نوبيين- قبائل عربية - مسيحيين - مسلمين) ووجود بعض الأحداث التي صنعتها صراعات قبلية، ونري أن المجتمع الأسواني هو صورة مصغرة حقيقية للمجتمع المصري نستطيع بدراسته وضع رؤية واضحة لحالة السلام والتسامح في مصر كلها

لماذا ؟

تحتوي التركيبة السكانية المصرية علي أصول عرقية ودينية مختلفة، واستطاعت مصر أن تحتوي كل هذه الاختلافات الإنسانية ؛ إلا أنه لوحظ في الآونة الأخيرة وجود موجة من العنف والكراهية امتداداً للإرهاب العالمي، ما انعكس سلباً على النسيج المصري وترابطه، ودفع الدولة المصرية ومنظمات المجتمع المدني للقيام بمحاولات جادة لإعادة الاستقرار المجتمعي وتحقيق التماسك الاجتماعي

رؤية مستقبلية

تطمح الجمعية لإقامة مقرات لها لمد نشاطها في محافظات مصر المختلفة، مع تكوين شبكة (حقيقية) من المؤسسات والمبادرات المهتمة بتحقيق التماسك الاجتماعي لتبادل الخبرات وإتاحة فرص حقيقية لتلك المبادرات لنشر وتحقيق أهدافها، وإنشاء منصة علي الانترنت تهدف إلى دعم المهتمين بثقافة السلام والتسامح وتبادل الخبرات والمهارات، وتلقى المقترحات والأفكار المعنية بهذا الشأن

